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"The management has always been Aryan". The First Vienna Football Club in 1894 during the Nazi era

 
in German:
„Die Leitung ist seit jeher arisch“. Der First Vienna Football-Club 1894 in der Zeit des Nationalsozialismus

Project

 

Description

The history of the First Vienna Football Club 1894 during the period of the National Socialist regime 1938-1945 is the focus of this research
project, which will lead to a monograph. The Nazi seizure of power in 1938 fundamentally changed Austrian sport and thus also football. Jewish
sportsmen and officials were immediately expelled from their clubs without opposition. This put an end to the previously so successful Jewish
participation and involvement in the Austrian sports landscape, and for many former members of Vienna this meant disenfranchisement,
persecution and murder. The aim of the research project is thus to examine the history of the First Vienna Football Club 1894 during the Nazi era,
starting with two phenomena - high levels of Jewish participation until March 1938 and sporting success during the Nazi regime.

in German:
Die Geschichte des First Vienna Football-Club 1894 während der Zeit des nationalsozialistischen Regimes 1938–1945 bildet den Schwerpunkt
dieses Forschungsprojekts, das zu einer Monografie führen soll. Die nationalsozialistische Machtergreifung 1938 veränderte den österreichischen
Sport und damit auch den Fußball grundlegend. Die jüdischen Sportler und Funktionäre wurden umgehend und unwidersprochen aus ihren
Vereinen ausgeschlossen. Damit endete die zuvor so erfolgreiche jüdische Partizipation und Teilhabe in der österreichischen Sportlandschaft und
bedeutete in der Folge für viele ehemalige Vienna-Mitglieder Entrechtung, Verfolgung und Ermordung. Ziel des Forschungsvorhabens ist somit
die Aufarbeitung der Geschichte des First Vienna Football-Club 1894 während der NS-Zeit, ausgehend von zwei Phänomenen – hohe jüdische
Partizipation bis zum März 1938 und sportlicher Erfolg während des nationalsozialistischen Regimes.

Applicant

First Vienna Football Club 1894 Supporters

in German:
First Vienna Football Club 1894 Supporters

Location

Austria |  show on map 
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Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.
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